
 

 

Αθήνα , 26 Νοεμβρίου 2021 

Ερώτηση 

Προς τον Υπουργό Υποδομών και Μεταφορών 

 

Θέμα: Σχεδόν ένα χρόνο μετά τις πλημμύρες του Ιανουαρίου 2021 εμφανίστηκαν τα κλιμάκια των 

μηχανικών της ΔΑΕΦΚ Βορείου Ελλάδος για την καταγραφή των ζημιών στα σπίτια των Δήμων 

Βισαλτίας και Εμμανουήλ Παππά 

Στις 22 Νοεμβρίου 2021, σχεδόν ένα χρόνο μετά, έφτασαν στο Δήμο Βισαλτίας και ακολούθως θα 

επισκεφθούν και το Δήμο Εμμανουήλ Παππά, τα κλιμάκια πολιτικών μηχανικών της Διεύθυνσης 

Αποκατάστασης Επιπτώσεων Φυσικών Καταστροφών (ΔΑΕΦΚ) Βορείου Ελλάδας, προκειμένου να 

καταγραφούν οι ζημιές στις οικίες των κατοίκων.  Σύμφωνα με την προϊσταμένη αποκατάστασης 

φυσικών καταστροφών Β. Ελλάδος, σε δηλώσεις της στα τοπικά ΜΜΕ, η μεγάλη καθυστέρηση οφείλεται 

σε φόρτο εργασίας καθώς τα κλιμάκια της Διεύθυνσης Βορείου Ελλάδας, κλήθηκαν να συνδράμουν στο 

έργο των κλιμακίων σε περιοχές εκτός της αρμοδιότητάς τους και συγκεκριμένα στην Καρδίτσα, τη Σάμο, 

την Κρήτη, την Εύβοια και τη Λάρισα, περιοχές που αντιμετώπισαν φυσικές καταστροφές είτε την ίδια 

περίοδο με τις πληγείσες περιοχές του Νομού Σερρών είτε τους μήνες που ακολούθησαν έως πολύ 

πρόσφατα.  

Η δήλωση αυτή καταδεικνύει δυστυχώς για μια ακόμη φορά ότι ο Νομός Σερρών ακόμα και στην 

περίπτωση φυσικών καταστροφών κατατάσσεται τελευταίος στις προτεραιότητες της κυβέρνησης της 

ΝΔ, αφού τα αρμόδια για την περιοχή κλιμάκια κατευθύνονται σε όλη την Ελλάδα για την κάλυψη των 

επειγουσών αναμφίβολα αναγκών.  

Όλο αυτό το διάστημα που οι αρμόδιοι για την περιοχή μηχανικοί βρισκόταν σε περιοχές εκτός 

αρμοδιοτήτων τους,  οι κάτοικοι 15 χωριών του Νομού Σερρών των οποίων τα σπίτια υπέστησαν ζημιές 

υποχρεώθηκαν να καλύψουν μόνοι τους το κόστος των επισκευών, ορισμένοι δε από αυτούς 

εξακολουθούν να οφείλουν το κόστος των επισκευών. Ενώ μάλιστα  έχουν περάσει 11 ολόκληροι μήνες 

από τις καταστροφικές πλημμύρες παραμένει άγνωστο πόσο διάστημα ακόμα θα απαιτηθεί για να 

αποζημιωθούν τελικά τα νοικοκυριά που δικαιούνται αποζημιώσεων. 

Το γεγονός και μόνο ότι ως αιτιολογία των μεγάλων αναμφίβολα καθυστερήσεων προβάλλεται η ύπαρξη 

φυσικών καταστροφών σε άλλες περιοχές της χώρας, αναδεικνύει έλλειμα στη στελέχωση των 

υπηρεσιών των ΔΑΕΦΚ, ώστε αυτές να μπορούν να ανταποκριθούν κατ΄ αρχάς στις όλο και συχνότερες 
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φυσικές καταστροφές των περιοχών ευθύνης τους. Πέραν όμως των τυχόν κενών οργανικών θέσεων στο 

σύνολο των ΔΑΕΦΚ, ερωτήματα προκύπτουν και για το αν χρειάζεται η πρόβλεψη αύξησης των 

οργανικών θέσεων ειδικά σε αντικείμενα που αναλαμβάνουν την καταγραφή των ζημιών και τις αυτοψίες 

για την έγκριση των αποζημιώσεων, καθώς η κλιματική αλλαγή και οι όλο και πιο συχνές φυσικές 

καταστροφές απαιτούν την ύπαρξη περισσότερων κλιμακίων για παράδειγμα μηχανικών σε όλες τις 

σχετικές Διευθύνσεις.  

ΕΠΕΙΔΗ υπήρξε μεγάλη καθυστέρηση στην έναρξη των ελέγχων για τις ζημιές που υπέστησαν οι οικίες 

στους Δήμους Βισαλτίας και Εμμανουήλ Παππά της ΠΕ Σερρών τον Ιανουάριο του 2021 

ΕΠΕΙΔΗ οι μηχανικοί της ΔΑΕΦΚ Βορείου Ελλάδος φέρονται να έχουν κληθεί και να έχουν συνδράμει 

σε περιοχές εκτός αρμοδιότητάς τους που υπέστησαν φυσικές καταστροφές 

ΕΠΕΙΔΗ η κλιματική κρίση μεταξύ άλλων παραγόντων προκαλούν στη χώρα μας όλο και συχνότερες 

μεγάλες φυσικές καταστροφές 

ΕΠΕΙΔΗ  στη περίπτωση των Σερρών, τα νοικοκυριά που επλήγησαν υποχρεώθηκαν να 

αποκαταστήσουν τις ζημιές που υπέστησαν και ορισμένοι εξακολουθούν να οφείλουν τα χρήματα που 

χρειάστηκαν για τις αναγκαίες επισκευές 

ΕΠΕΙΔΗ η ταχύτητα αντιμετώπισης των επιπτώσεων των φυσικών καταστροφών είναι άμεσα 

συνισταμένη με το διαθέσιμο επιστημονικό προσωπικό που επιφορτίζεται το έργο της καταγραφής και 

της βεβαίωσης των ζημιών 

Ερωτάται ο αρμόδιος Υπουργός : 

1. Πόσες είναι οι κενές οργανικές θέσεις ανά ΔΑΕΦΚ και ανά αντικείμενο; 

2. Πώς και πότε προγραμματίζεται να πληρωθούν στο σύνολο τους οι οργανικές θέσεις; 

3. Κρίνεται αναγκαία η αύξηση των προβλεπόμενων κενών οργανικών θέσεων και η 

πλήρωσή τους, ιδίως στα αντικείμενα που στελεχώνουν κλιμάκια για την καταγραφή 

ζημιών, αυτοψίες και έγκριση των αποζημιώσεων; 

4. Πότε θα ολοκληρωθεί η καταγραφή – βεβαίωση των ζημιών στους Δήμους Βισαλτίας και 

Εμμανουήλ Παππά και πότε εκτιμάται ότι θα αποζημιωθούν τα νοικοκυριά που 

δικαιούνται τελικά αποζημίωσης; 
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